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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni  

mjr. JUDr. Jaromír Badin, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Kateřina Halfarová, Mgr. Nina 

Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, 

MUDr. Petr Popov, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, 

Mgr. Šárka Táborská, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni 
Ing. Radek Lacko, Mgr. Jana Havlíková, Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Petr 

Přecechtěl, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 

Zápis z 9. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo  

dne 10. 10. 2016 od 14.45 hodin v zasedací místnosti č. 135, Nová radnice, Praha 1, 

Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 12. 10. 2016 

 

  

Jednání zahájila ve 14.45 z pověření radního R. Lacka koordinátorka N. Janyšková, přítomno 10 členů 

ze 17, komise je schopna usnášet se. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

V 15.05 se dostavila M. Richterová Těmínová, přítomno 11 členů. 

N. Janyšková uvítala novou členku komise Mgr. Šárku Táborskou, zastupitelku MČ Praha 1, která byla 

jmenována za členku komise ke dni 21. 9. 2016 usnesením Rady HMP č. 2304 ze dne 20. 9. 2016. 

Mgr. Šárka Táborská uvedla své působení a kompetence v Zastupitelstvu MČ Praha 1 – působí jako 

předsedkyně Výboru pro sociální a bytovou politiku, bezdomovectví a protidrogovou problematiku, 

jako členka Kontrolního výboru, předsedkyně Komise obecního majetku, zástupkyně předsedy Komise 

pro výchovu a vzdělávání, je členkou Komise sociální a Komise pro bezpečnost a prevenci kriminality, 

na radnici hl. m. Prahy působí jako poradkyně radního pro oblast sociální politiky Daniela Hodka. 

N. Janyšková informovala přítomné, že k 30. 11. 2016 končí pracovní poměr u hl. m. Prahy, kde 21 let 

zastává pozici krajské protidrogové koordinátorky 

Program jednání:  

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 9. 2016 

3. Akční plán 2017-2018 – N. Janyšková 

4. Zpráva o bezpečnostní situaci – J. Badin 

5. Grantové programy pro rok 2017 

6. Primární prevence rizikového chování 

7. Sekce při PK RHMP 2016 

8. Konference a semináře 

9. Aktuální informace 
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ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.05, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

Ověřovatelem zápisu je navržena Š. Táborská. 

Hlasování v 15.06, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 9. 2016 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.07, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

N. Janyšková informovala přítomné o návrhu předsedy komise radního Lacka na změnu termínů 

jednání komise na úterý od 14.45. Z následující diskuse vyplynulo, že cca polovině přítomných se 

navržený termín vůbec nehodí. Pro rok 2017 bude ve spolupráci s radním Lackem zvolen a předložen 

nový termín ke schválení. 

ad 3. Akční plán 2017-2018 

N. Janyšková informovala, že na základě připomínek a projednání s vedoucími sekcí doplnila akční 

plán (dále AP), který rozeslala členům komise k prostudování a závěrečným připomínkám. Návrh AP 

vychází ze schválené strategie Prahy a vládních dokumentů, obsahuje vyhodnocení stávajícího AP, je 

členěn podle oblastí protidrogové politiky.  

Primární prevence – text upraví N. Janyšková. Oblast primární prevence rizikového chování ve školách 

a školských zařízeních má vlastní strategické a koncepční dokumenty a je v gesci krajské školské 

koordinátorky. 

I. Kačaba zdůraznil význam ponechání kapitoly primární prevence a definování jiného spektra služeb 

než je primární prevence rizikového chování dětí a mládeže. 

Primární protidrogová prevence je jedním z intervenčních oblastí protidrogové politiky. V tomto 

smyslu bude AP rozšířen a doplněn o primární prevenci pro jiné cílové skupiny než je rezort školství. 

Léčba a následná péče – podklady poskytla M. Richterová Těmínová. H. Karbanová doplní text 

s požadavkem na rozšíření protialkoholní záchytné stanice o lůžka intenzivní péče pro akutně 

intoxikované, kteří jsou dosud hospitalizování na standardních JIP jednotkách nemocnic.  

Harm Reduction (HR) – hodnocení problematiky bude integrováno do úvodní části. Z posledních 

šetření a odhadu počtu klientů ve službách se zdá, že z cca 15 tis. problémových uživatelů drog (PUD) 

je cca 11 tis. zachyceno ve službách. O dobré práci HR služeb svědčí i malé a nestoupající počty 

infikovaných jedinců HIV a hepatitidy A a B, horší je situace ve výskytu hepatitidy C, ale i zde je 

situace stabilizovaná.  

Poslední tři roky je zaznamenám trend poklesu nalezených pohozených jehel a stříkaček a zároveň 

stoupá výměna. 

M. Richterová Těmínová navrhla zařadit terénní programy pro děti a mládež jako prioritu AP.  

Kapitola „Koordinace“ obsahuje SWOT analýzu, kterou udělali protidrogoví koordinátoři MČ na svém 

pravidelném jednání na MHMP. 

Kapitolu o bezpečnostní situaci zpracuje J. Badin. 

V 15.20 se dostavila S. Majtnerová Kolářová, přítomno 12 členů. 

Poslední kapitolou je financování podle návrhu rozpočtu pro rok 2017, odděleny jsou nově finanční 

prostředky pro adiktologické služby (45 mil. Kč) a pro městské části (1,5 mil. Kč). Rok 2018 počítá 

s dalším navýšení o cca 10 % na nové a rozvojové projekty. 
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Proběhla diskuse o důvodech nerovnoměrného vytížení existujících kontaktních center. Důvodem může 

být provozní doba, cílová skupina, doplňující služby. M. Richterová Těmínová navrhuje jako prioritu 

AP vznik nového kontaktního centra. K-centrum Sananimu je trvale přetíženo a daleko za optimální 

kapacitou.  

I podle názoru S. Majtnerové Kolářové nemohou v pražské aglomeraci tři centra stačit.  

I. Douda se domnívá, že nejprve je potřeba provést analýzu příčin přetíženosti kontaktních center. 

M. Richterová Těmínová v souvislosti s připomínkovanou novelou zákona č. 108/2006 Sb., 

o sociálních službách, kde je návrh na konkretizaci služby dle cílové skupiny v podobě paliativní péče, 

která bude definována jako zdravotně-sociální, navrhuje obdobně definovat i adiktologické služby. 

ad 4. Zpráva o bezpečnostní situaci 

J. Badin informoval o situaci v Praze, došlo k navýšení počtu kriminalistů. Obecně je problematičtější 

situace s policisty v ulicích. Dojde k nástupu nových policistů, vzhledem k očekávanému odchodu 

některých z těch, jimž vznikne nárok na rentu. Vnímá proto jako základní potřebu dostatečné 

proškolení nastupujících policistů v problematice drogové politiky a v jednání s cílovou skupinou. 

V dalším sdělení informoval o situaci na trhu s omamnými látkami, o zásazích proti prodejcům 

a výrobcům, o úskalích odposlechů a o přeshraničním obchodování. 

Úmrtí jsou většinou v důsledku nevhodné kombinace drog mezi sebou a drog s léčivy, ročně jde 

o jednotky. Časté jsou i sebevraždy léky, někdy podněcované na sítích. 

Písemný materiál bude poskytnut členům komise. 

ad 5. Grantové programy pro rok 2017 

Grantový program pro primární prevenci byl vyhlášen 15. září 2016. 

Grantový program pro adiktologické služby a adiktologické služby městských částí v úterý 11. října 

2016 projedná Rada HMP. Jednotlivé organizace i členové komise budou informováni. Uzávěrka 

příjmu žádostí bude koncem listopadu. Posuzování projektů proběhne v prosinci, agendu převezme 

vedoucí odd. prevence Mgr. Michala Hánová. 

ad 6. Primární prevence rizikového chování 

26. září 2016 proběhl seminář k podávání žádostí pro primární prevenci pro školy. Účastnilo se hodně 

středních škol včetně učňovských. Zaznamenán byl také nárůst zájmu mateřských škol.  

ad 7. Sekce při PK RHMP 2016 

Sekce primární prevence 

J. Žufníček informoval o semináři k podávání žádostí školami, kterého se zúčastnilo cca 120 zástupců 

škol, školských zařízení a organizací. 

V poslední době se zvětšil zájem škol o zpracování plánů prevence. 

MŠMT vypsalo dotační řízení, jeden program je určen také pro kraje. Pražské centrum primární 

prevence zpracovává grant za hl. m. Prahu. 

Pražské centrum primární prevence připravilo dotazníkového šetření pro školy. 

V 16.40 odešel I. Douda, přítomno 11 členů. 

I. Kačaba zmínil statistický systém on line připravovaný pro školy na evidenci primární prevence. 

J. Žufníček doplnil, že systém připravuje Klinika adiktologie 1. LF UK A VFN v Praze. 
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Sekce Harm Reduction  

S. Majtnerová Kolářová opakovaně upozornila na nedostatečnou kapacitu nízkoprahových 

zařízení, která postupně navštěvuje. Dále sdělila, že v sanitce nepracuje lékař, který je 

pouze v pondělí a pátek v KC SANANIM. Tím se zhoršila pro klienty dostupnost 

některých ošetření a léčiv. SANANIM řeší problém s opatřením nové sanitky. 

Nově je zajištěno sprchování ve středisku Progressive – v pondělí, středu a pátek v 11-13 

hod., tato omezená doba zatím není problémem. 

V terénu došlo dle sdělení pracovníka Proxima Sociale k poklesu výskytu alkoholové 

mládeže pravděpodobně v souvislosti se začátkem školního roku. Problémem se jeví 

věkově smíšené skupiny mládeže 14-20 let, kde je hrozbou vyšší dostupnost drog 

poskytovaných staršími členy skupiny. 

ad 8. Konference a semináře 

 

Termín 

(datum, čas): 

Akce Místo konání 

20. 10. 2016 
Konference Alkohol a jeho společenské 

dopady 
Lichtenštejnský palác v Praze 

31. 10. - 1. 11. 

9:00-16:00 

Konference Primární prevence rizikového 

chování 

Klinika adiktologie VFN v Praze a 

1. LF UK - Nová radnice, Mariánské 

nám. 2, Praha 1 

24. 11. 2016 

9:00-16:30 
Konference Proxima Sociale Podolská vodárna, Praha 4 

ad 9. Aktuální informace 

 

Informace o novém zařízení v Praze 4, Modřanech (MČ Praha 12) poskytne I. Douda na listopadovém 

jednání komise. 

 

 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 17.00 hod. 

 

 

 

 

 

Zápis ověřila: 

 

 

 

  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Šárka Táborská Ing. Radek Lacko 

 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


